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Protokół Nr XLVII/2018 
z  sesji Rady Powiatu w Kluczborku  

w dniu 14 września 2018 r. 
 

XLVII  sesję Rady Powiatu w Kluczborku otworzył o godz. 1300  Przewodniczący 
Rady Powiatu Andrzej Butra. Przewodniczący Rady Powiatu przywitał wszystkich radnych, 
naczelników wydziałów i kierowników jednostek, a  następnie stwierdził, że w dniu 
dzisiejszym  podejmowane  uchwały będą prawomocne, gdyż obecnych na dzisiejszej  sesji 
jest 15 radnych. 
Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił porządek dzisiejszych obrad, który przedstawia 
się następująco:  
 
1.Sprawy porządkowo-organizacyjne: 
a/otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/zatwierdzenie porządku obrad, 
c/zatwierdzenie protokołów z XLV i XLVI sesji.  
2.Interpelacje i zapytania radnych. 
3.Podjęcie  uchwał: 
a/zmieniająca Uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2018, 
b/w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 
c/w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na czas oznaczony  
do 3 lat, po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, której przedmiotem jest ta sama 
nieruchomość stanowiąca własność Powiatu Kluczborskiego, 
d/w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  umowy dzierżawy na okres 10 lat  nieruchomości 
zabudowanych budynkami szpitalnymi stanowiącymi własność Powiatu Kluczborskiego na 
rzecz Powiatowego Centrum Zdrowia S.A. w Kluczborku, 
e/w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji, 
f/w sprawie wyrażenia zgody na sfinansowanie zobowiązań Powiatu Kluczborskiego poprzez 
przejęcie wierzytelności, 
g/w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pt:„Uczę się więc jestem-kompleksowe wsparcie 
rozwoju uczniów i nauczycieli I Liceum Ogólnokształcącego im. Adama Mickiewicza w 
Kluczborku” ze środków Europejskiego funduszu Społecznego w ramach Regionalnego 
Programu operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 2014-2020,  
h/w sprawie zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Powiatu Kluczborskiego dla spółek 
wodnych, trybu postępowania i sposobu jej rozliczania, 
i/w sprawie ustalenia wynagrodzenia Przewodniczącemu Zarządu Powiatu w Kluczborku. 
4.Przedstawienie informacji z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2018 roku wraz  
z informacją o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Kluczborskiego 
/Sprawozdanie radnym zostało przesłane pocztą w dniu 09.08.2018 r./z uwzględnieniem 
Opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przebiegu wykonania budżetu powiatu za I 
półrocze 2018 roku. 
5.Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania radnych. 
6.Przyjęcie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku za okres od 
12.06.2018 r. do 30.07.2018 r.  
7. Wolne wnioski i zapytania.  
8. Zamknięcie obrad. 
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Radny Andrzej Kosmala wniósł wniosek o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały  
w sprawie ustalenia wynagrodzenia Przewodniczącemu Zarządu Powiatu w Kluczborku. 
Radny uzasadnił swój wniosek tym, że radni po dyskusji na komisjach postanowili  
o wycofaniu przedmiotowego projektu ponieważ projekt uchwały w powyższej sprawie   
został przedłożony już na sesję w dniu 21 czerwca 2018 r., jednakże nie uzyskał wymaganej 
większości głosów, a co za tym idzie uchwała w sprawie ustalenia nowego wynagrodzenia 
Przewodniczącego Zarządu Powiatu w Kluczborku nie została podjęta przez Radę Powiatu  
w Kluczborku. 
Wniosek radnego został poddany pod głosowanie. 
W drodze głosowania radni 14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się i przy braku 
głosów przeciw przyjęli wniosek o zmianę porządku obrad. 
Kolejno Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie porządek obrad po zmianie: 
1.Sprawy porządkowo-organizacyjne: 
a/otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b/zatwierdzenie porządku obrad, 
c/zatwierdzenie protokołów z XLV i XLVI sesji.  
2.Interpelacje i zapytania radnych. 
3.Podjęcie  uchwał: 
a/zmieniająca Uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2018, 
b/w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 
c/w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na czas oznaczony  
do 3 lat, po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, której przedmiotem jest ta sama 
nieruchomość stanowiąca własność Powiatu Kluczborskiego, 
d/w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  umowy dzierżawy na okres 10 lat  nieruchomości 
zabudowanych budynkami szpitalnymi stanowiącymi własność Powiatu Kluczborskiego na 
rzecz Powiatowego Centrum Zdrowia S.A. w Kluczborku, 
e/w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji, 
f/w sprawie wyrażenia zgody na sfinansowanie zobowiązań Powiatu Kluczborskiego poprzez 
przejęcie wierzytelności, 
g/w sprawie przyjęcia do realizacji projektu pt. „Uczę się więc jestem-kompleksowe wsparcie 
rozwoju uczniów i nauczycieli I Liceum Ogólnokształcącego im. Adama Mickiewicza w 
Kluczborku” ze środków Europejskiego funduszu Społecznego w ramach Regionalnego 
Programu operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 2014-2020,  
h/w sprawie zasad udzielania dotacji celowej z budżetu Powiatu Kluczborskiego dla spółek 
wodnych, trybu postępowania i sposobu jej rozliczania, 
4.Przedstawienie informacji z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2018 roku wraz  
z informacją o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Kluczborskiego 
/Sprawozdanie radnym zostało przesłane pocztą w dniu 09.08.2018 r./z uwzględnieniem 
Opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o przebiegu wykonania budżetu powiatu za I 
półrocze 2018 roku. 
5.Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania radnych. 
6.Przyjęcie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku za okres od 
12.06.2018 r. do 30.07.2018 r.  
7. Wolne wnioski i zapytania.  
8. Zamknięcie obrad. 
Radni jednogłośnie przegłosowali 15 głosami za proponowany porządek obrad sesji. 
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Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił  Protokół z XLV i XLVI sesji, radni nie 
wnieśli żadnych zapytań i uwag do powyższych protokołów w związku z czym 
Przewodniczący Rady poddał je pod głosownie.  Rada Powiatu jednogłośnie, 15 głosami za, 
zatwierdziła protokoły z sesji. 
 

Do punktu 2 porządku obrad 
 

Nie wniesiono zapytań i interpelacji. 
 

Do punktu 3a porządku obrad 
 

Przewodniczący rady przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Budżetowej Powiatu 
Kluczborskiego na rok 2018.  
Zmiany dotyczą zwiększenia planowanych dochodów o kwotę 3.894.998,55,-zł w tym 
zwiększenie dochodów bieżących w kwocie 2.072.967,05,-zł, zwiększenie dochodów 
majątkowych w kwocie 1.822.031,50,zł. 
Ponadto wprowadza się zmiany w planie wydatków budżetu powiatu, powodujące 
zwiększenie planowanych wydatków o kwotę 3.894.998,55,-zł w tym: zwiększenie wydatków 
bieżących w kwocie 2.072.966,55,-zł, zwiększenie wydatków majątkowych w kwocie 
1.822.032,00,-zł. 
Ponadto wprowadza się zmiany w planie wydatków majątkowych co związane jest ze zmianą 
zadania pn. .,,Remont pomieszczeń w budynku internatu WODiDZ w Kluczborku” oraz 
,,Zakup taboru autobusowego”. Wprowadzono zadanie pn.:,,Wniesienie wkładu do PCZ  
w Kluczborku”, w planie dotacji na 2018 rok zaktualizowano kwoty dotacji dla rodzin 
zastępczych oraz wprowadzono dotację dla Klubu Sportowego Mickiewicz. 
Wprowadza się także do uchwały budżetowej następujące rozdziały: w dziale 751-Urzędy 
naczelnych organów władzy państwowej, kontroli i ochrony prawa oraz sądownictwa, 
rozdział 75109-Wybory do rad gmin, rad powiatów i sejmików województw, wybory wójtów, 
burmistrzów i prezydentów miast oraz referenda gminne, powiatowe i wojewódzkie.         
Członkowie wszystkich komisji jednogłośnie zaopiniowali pozytywnie przedłożony projekt 
uchwały. 
Radni nie wnieśli zapytań do powyższego projektu uchwały i 14 glosami  
za, przy 1 głosie wstrzymującym się podjęli Uchwałę Nr XLVII/294/2018 zmieniającą 
Uchwałę Budżetową Powiatu Kluczborskiego na 2018 rok. 
 

Do punktu 3b porządku obrad 
 

Kolejno Przewodniczący rady przedstawił projekt uchwały  w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 
finansowej. 
Wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pt. ,,Uczę się więc jestem-Kompleksowe wsparcie 
rozwoju uczniów i nauczycieli I Liceum Ogólnokształcącego im. Adama Mickiewicza  
w Kluczborku” oraz zwiększa się środki na zadanie ,,Remont pomieszczeń w budynku 
internatu WODiDZ w Kluczborku”, a także na zadanie ,,Zakup taboru autobusowego”. 
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Radni nie wnieśli zapytań do powyższego projektu uchwały 14 głosami za, przy jednym 
głosie wstrzymującym się podjęli uchwałę Nr XLVII/295/2018 w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej.  
 

Do punktu 3c porządku obrad 
 

Kolejnym przedstawionym projektem uchwały był projekt w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie 
kolejnej umowy dzierżawy na czas oznaczony do 3 lat, po umowie zawartej na czas 
oznaczony do 3 lat, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość stanowiąca własność 
Powiatu Kluczborskiego.  
Przedmiotowy projekt uchwały wyraża zgodę na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na czas 
oznaczony do 3 lat, po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat, której przedmiotem jest 
ta sama nieruchomość stanowiąca własność Powiatu Kluczborskiego na rzecz 
dotychczasowego dzierżawcy – Polskiego Radia - Regionalną Rozgłośnią w Opolu " Radio 
Opole " S.A. z siedzibą w Opolu przy ulicy Strzelców Bytomskich 8. 
Przedmiotem dzierżawy jest lokal użytkowy  o powierzchni 11 m2  położony  na parterze 
w budynku mieszkalno - użytkowym w obrębie miasta Kluczbork przy ulicy Jagiellońskiej 1 
na działce oznaczonej ewidencyjnie nr 49/4 z k.m. 7 ujawnionej w KW nr OP1U/000 35745/8 
prowadzonej w Sądzie Rejonowym w Kluczborku.   
Radni nie wnieśli zapytań do powyższego projektu uchwały i jednogłośnie 15 głosami za 
podjęli uchwałę Nr XLVII/296/2018. 
 

Do punktu 3d porządku obrad 
 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie  
umowy dzierżawy na okres 10 lat  nieruchomości zabudowanych budynkami szpitalnymi 
stanowiącymi własność Powiatu Kluczborskiego na rzecz Powiatowego Centrum Zdrowia 
S.A. w Kluczborku. 
Zarząd Powiatowego Centrum Zdrowia S.A. w Kluczborku zwrócił się z wnioskiem  
o wyrażenie zgody z na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres  10 lat począwszy od 
dnia 1 września 2018 roku  nieruchomości szpitalnych położonych w Kluczborku przy ulicy 
M.C. Skłodowskiej 23 użytkowanych dotychczas na cele związane ze świadczeniem usług 
medycznych  w ramach umów zawieranych z Narodowym Funduszem Zdrowia oraz  
kontynuacji udzielania świadczeń zdrowotnych finansowanych ze środków publicznych. 
Przedmiotem dzierżawy jest kompleks  budynków szpitalnych o łącznej powierzchni 
użytkowej 4 132,80 m2,  na części działki nr 91/25 oraz budynek szpitalny położony na 
odrębnej działce ozn. nr  91/20  stanowiących własność Powiatu Kluczborskiego. 
 Do wyłącznej właściwości Rady Powiatu należy zgodnie z art. 12 pkt 8 lit a ustawy  
z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym podejmowanie uchwał w sprawach 
majątkowych powiatu dotyczących zasad nabycia, zbycia obciążania nieruchomości oraz ich 
wydzierżawiania lub wynajmowania na okres dłuższy niż trzy lata . 
Ponadto zgodnie z art.37 ust. 4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997r. o gospodarce 
nieruchomościami Rada Powiatu może wyrazić zgodę na odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy.  
W związku z powyższym został przygotowany przedmiotowy projekt uchwały. 
Radni do projektu nie wnieśli uwag w związku z czym Przewodniczący Rady poddał go pod 
głosowanie. 
Radni jednogłośnie, 15 głosami za, podjęli Uchwałę Nr XLVII/297/2018.  
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Do punktu 3e porządku obrad 
 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania środków 
finansowych na Fundusz Wsparcia Policji. 
Komendant Powiatowy Policji w Kluczborku zwrócił się o przyznanie środków finansowych, 
które przeznaczone będą na dofinansowanie zakupu samochodu służbowego dla Komendy 
Powiatowej Policji w Kluczborku. 
Na mocy przepisów ustawy o Policji Rada Powiatu ma możliwość przekazania środków 
finansowych, stanowiących dochody własne na Fundusz wsparcia Policji z przeznaczeniem 
dla Komendy Powiatowej Policji w Kluczborku. Szczegółowe warunki przekazania środków 
określone zostaną w porozumieniu zawartym pomiędzy Zarządem Powiatu w Kluczborku,   
a Komendantem Wojewódzkim Policji w Opolu działającym  w imieniu Skarbu Państwa.      
Do projektu nie wniesiono uwag w związku z czym podjęto jednogłośnie 15 głosami za 
uchwałę Nr XLVII/298/2018. 
 

Do punktu 3f porządku obrad 
 

Kolejnym przedstawionym projektem uchwały był projekt  w sprawie wyrażenia zgody na 
sfinansowanie zobowiązań Powiatu Kluczborskiego poprzez przejęcie wierzytelności. 
Na podstawie uchwały nr XLIII/268/2018 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 20 kwietnia 
2018r. w sprawie wyrażenia zgody na sfinansowanie zobowiązań Powiatu Kluczborskiego 
poprzez przejęcie długu, w dniu 27 kwietnia 2018r. wszczęto postępowanie przetargowe, 
którego przedmiotem była usługa sfinansowania zobowiązań Powiatu Kluczborskiego 
poprzez spłatę i przejęcie długu do kwoty 45.920.105,58 zł. 
Otwarcie oferty złożonej w postępowaniu nastąpiło w dniu 11.06.2018r. w Starostwie 
Powiatowym w Kluczborku. W dniu 12.06.2018r. Zarząd postanowił o przyjęciu oferty 
Komunalnego Funduszu Inwestycyjnego Zamkniętego zarządzanego przez AgioFunds 
Towarzystwo Funduszy Inwestycyjnych Fundusz Akcyjny z siedzibą w Warszawie Plac 
Dąbrowskiego 1. W dniu 28.06.2018r. podpisane zostały umowy. Podpisane umowy na 
wymienioną subrogację są niekorzystne pod względem ekonomicznym dla Powiatu, gdyż 
koszty finansowej obsługi subrogacji znacznie przewyższają dotychczasowe koszty 
finansowe obsługi subrogowanego długu. W tym czasie podpisanie tych umów było jednak 
konieczne do zapewnienia ciągłości realizacji budżetu.  
Wobec powyższego Zarząd Powiatu postanowił dokonać restrukturyzacji tego zadłużenia 
ogłaszając ponownie przetarg na subrogację. 
W tym celu Zarząd Powiatu w Kluczborku postanowił przedłożyć przedmiotowy projekt 
uchwały. Radna Irena Kielar zabierając głos poprosiła o wyjaśnienie czy ta subrogacja będzie 
dla nas lepsza niż poprzednia. Głos w tej kwestii zabrał Pan Starosta wyjaśniając w pierwszej 
kolejności, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sfinansowanie zobowiązań 
Powiatu Kluczborskiego poprzez przejęcie wierzytelności ma na celu jedynie obniżenie 
kosztów obsługi poprzedniej subrogacji. Kwoty pozostają bez mian i są odzwierciedlone  
w Wieloletniej Prognozie Finansowej. Następnie zostanie ogłoszony przetarg, być może 
przetargiem zainteresują się inne podmioty finansujące np. banki i na lepszych warunkach. 
Jeżeli taka oferta wpłynie będziemy zadowoleni, natomiast jeśli żadna oferta nie wpłynie bądź  
wpłynie z gorszymi warunkami to nie zostanie przyjęta. Nowy przetarg jest szansą na 
obniżenie oprocentowania w obsłudze tego zadłużenia, oraz ponoszonych kosztów co na 
przestrzeni lat ma wielkie znaczenie. Starosta stwierdził, że ostatnie miesiące roku pod  
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względem finansowym są zawsze trudne i wiążą się z ograniczeniem wydatków tam gdzie to 
możliwe oraz pozyskaniem pieniędzy do budżetu, aby budżet zamknął się bezpieczną 
realizacją. Pan Starosta nadmienił także o  sytuacji w  oświacie, gdzie pomimo wzrostu zadań, 
wciąż brakuje środków przyznawanych z rezerwy i czas od września do grudnia będzie 
trudnym okresem. Należy jednak mieć nadzieję na lepszą subwencję w roku 2019.  
Kolejno głos zabrała radna Irena Kielar wspominając o komentarzach osób z zewnątrz, na 
temat sytuacji Powiatu, pytając, czy istnieje możliwość opisania w prasie tego co zostało już 
przez Powiat zrobione oraz wyjaśnienia, dlaczego obecnie jest taka sytuacja finansowa.  
Radna odniosła się również do wizyty na Rynku w Kluczborku Premiera Morawieckiego, 
gdzie zostały  przedstawione informacje, które mijały się z prawdą. Przewodniczący Rady 
Andrzej Butra odebrał głos radnej Irenie Kielar stwierdzając, że ta kwestia zostanie poruszona 
w punkcie 7 porządku obrad, czyli w wolnych wnioskach i zapytaniach. Głos zabrał jeszcze 
radny Wojciech Smolnik, który odniósł się jeszcze do subrogacji i prosił o wyjaśnienie 
rozbieżności w sprawie poniesionych kosztów, w przypadku rozwiązania obecnej umowy 
subrogacji, która według Kolegianta z RIO zwiększy koszty obsługi zadłużenia.  
Głos w tej sprawie zabrał Pan Starosta wyjaśniając, że stałoby się tak tylko, wtedy jeśli  
w wyniku przetargu przyjęta zostałaby oferta niekorzystna. 
Przewodniczący Rady poddał projekt pod głosowanie radnych. 
Radni przystąpili do głosowania. W głosowaniu udział wzięło 15 radnych, za głosowało 13 
radnych, 2 wstrzymało się od głosu. Podjęto uchwałę Nr XLVII/299/2018. 
 

Do punktu 3g porządku obrad 
 

Kolejno Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia do 
realizacji projektu pt. „Uczę się więc jestem -kompleksowe wsparcie rozwoju uczniów  
i nauczycieli I Liceum Ogólnokształcącego im. Adama Mickiewicza w Kluczborku” ze 
środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa Opolskiego na lata 2014-2020. Odpowiadając na ogłoszony 
przez Urząd Marszałkowski nabór wniosków o dofinansowanie projektu Powiat Kluczborski 
złożył wniosek o dofinansowanie. Głównym celem projektu będzie podniesienie kompetencji 
kluczowych i uniwersalnych u 164 uczniów w I Liceum Ogólnokształcącym im. Adama 
Mickiewicza w Kluczborku. Utworzenie warunków do nauczania opartego na metodzie 
eksperymentu poprzez doposażenie pracowni przyrodniczo-matematycznej i organizację zajęć 
pozalekcyjnych, w tym poza szkołą, udostępnienie uczniom i nauczycielom nowoczesnych 
technologii informatyczno-komunikacyjnych, wsparcie szkoły w procesie indywidualnej 
pracy z uczniem oraz podniesienie kompetencji 16 nauczycieli. 
Okres realizacji projektu od 01.09.2018r. do 31.07.2020r. 
Do projektu radni nie wnieśli uwag i uchwała Nr XLVII/300/2018. została jednogłośnie 
podjęta 15 głosami. 
 

Do punktu 3h porządku obrad 
 
Kolejno przewodniczący Rady Powiatu Przedstawił projekt uchwały w sprawie zasad 
udzielania dotacji celowej z budżetu Powiatu Kluczborskiego dla spółek wodnych, trybu 
postępowania i sposobu jej rozliczania. 
Zgodnie z art. 443 ustawy z dnia 20 lipca 2017r. Prawo Wodne, spółki wodne działające na 
terenie powiatu mogą otrzymywać pomoc finansową z budżetu powiatu w formie dotacji 
celowej z przeznaczeniem na realizację zadań związanych z bieżącym utrzymaniem wód  
i urządzeń wodnych oraz finansowanie lub dofinansowanie inwestycji. W związku z tym, iż 
spółki z terenu naszego powiatu korzystają i zapewne w przyszłości będą korzystać z dotacji, 
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zachodzi potrzeba przyjęcia uchwały proceduralnej stanowiącej akt prawa miejscowego 
wynikający z pkt 4 w/w artykułu ustawy. Do projektu nie wniesiono uwag i uchwała  
Nr XLVII/301/2018 została podjęta jednogłośnie 15 głosami 

 
Do punktu 4 porządku obrad 

 
Kolejno Przewodniczący Rady przedstawił informację z wykonania budżetu powiatu  
za I półrocze 2018 roku wraz z informacją o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej Powiatu Kluczborskiego z uwzględnieniem Opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o przebiegu wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2018 roku.  
Powyższe sprawozdanie zawiera: 
-wykonanie planu dochodów budżetu Powiatu Kluczborskiego za I półrocze 2018 r., 
-wykonanie planu wydatków budżetu Powiatu Kluczborskiego za I półrocze 2018 r., 
-wykonanie planu dochodów i wydatków zadań z zakresu administracji rządowej 
wykonywanych przez powiat za I półrocze 2018 r., 
-wykonanie dochodów i wydatków związane z realizacją zadań z zakresu administracji 
rządowej wykonywanych na podstawie porozumień z organami tej administracji 
realizowanych przez powiat w 2018 roku stan na 30.06.2018 roku,  
-wykonanie dochodów i wydatków budżetu Powiatu Kluczborskiego na 2018 rok związane 
z realizacją zadań wykonywanych na podstawie umów lub porozumień z jednostkami 
samorządu terytorialnego stan na 30.06.2018 roku., 
-wykonanie planu przychodów i rozchodów budżetu Powiatu Kluczborskiego za I półrocze 
2018 r., 
-stan realizacji planu wydatków inwestycyjnych na dzień 30.06.2018 roku, 
-informację o stanie zadłużenia Powiatu Kluczborskiego, 
-informację o dokonanych zmianach budżetu powiatu w okresie sprawozdawczym, 
-informację o zrealizowanych dochodach i przychodach,  
-informację o zrealizowanych wydatkach i rozchodach. 
Radni zapoznali się także z informacją o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 
Powiatu Kluczborskiego jak również zapoznali się z opinią  Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Opolu o sprawozdaniu z wykonania budżetu powiatu za I półrocze 2018 r., która jest 
zaopiniowana z zastrzeżeniami. 
Głos zabrał Starosta Piotr Pośpiech, który odniósł się do opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w sprawie wykonania budżetu Powiatu za I półrocze i wyjaśnił, że Powiat 
spełnił wszystkie wymogi prawa i w tym zakresie brak jest uwag w opinii. Jako uwagi  
w opinii, skład orzekający wspomniał o istniejących zagrożeniach. Starosta wyjaśnił również 
skąd pojawiło się wysokie wydatkowanie w I półroczu 2018 r., na które wpływ miała m.in. 
wypłata dodatkowego wynagrodzenia tzw.13-tki, 75% odpis na fundusz świadczeń 
socjalnych. W II półroczu obciążeń będzie mniej, aczkolwiek dojdzie obowiązek poniesienia 
kosztów związanych z funkcjonowaniem wszystkich szkół i placówek oświatowych  
w związku ze wzrostem zadań w oświacie poprzez przyjęcie większej ilości uczniów do 
szkół. Blisko stu uczniów przyjechało ze Wschodu, dlatego też wzrosną koszty utrzymania. 
Pan Starosta odniósł się również do sytuacji finansowej Powiatu w latach poprzednich, gdzie 
również koniec roku był trudny, jednak mimo to budżet udało się zamknąć. Kolejno głos 
zabrał  radny Wojciech Smolnik, zgłaszając uwagę, że wszystkie wyjaśnienia co do 
zwiększonego wydatkowania na początku roku powinny być ujęte w sprawozdaniu za  
I półrocze 2018r. Pan Starosta odpowiadając na uwagę radnego stwierdził, że będziemy nad 
tym pracować, jest stały kontakt między naszym kolegiantem a Panią Skarbnik Powiatu,  
a wszystkie wyjaśnienia były prowadzone poprzez email i korespondencyjnie i są one do 
wglądu.  
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Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie. W głosowaniu brało udział 14 
radnych, 12 radnych było za przyjęciem uchwały, 2 radnych wstrzymało się od głosu, jeden 
radny nie brał udziału w głosowaniu. 
 

Do punktu 5 porządku obrad 
 
Nie wniesiono zapytań i interpelacji.  

 
Do punktu 6 porządku obrad 

 
Przewodniczący Rady przedstawił  sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku  
za okres od  12.06.2018 r. do 30.07.2018 r.  Radni nie wnieśli zapytań do sprawozdania i jednogłośnie 
je przyjęli.  

Do punktu 7 porządku obrad 
 
W wolnych wnioskach Przewodniczący Rady przedstawił podziękowanie dla wszystkich 
radnych za wsparcie finansowe przy zakupie wozu strażackiego dla jednostki OSP Nasale. 
Następnie o głos poprosił Pan Adam Radom Sekretarz Powiatu, który przybliżył radnym 
terminarz wyborczy, który pokazuje, że może dojść do tak zwanego okresu dwuwładzy, 
między 21 października a 16 listopada. Z kalendarza wyborczego wynika, że obecna Rada 
jeszcze po wyborach, które odbędą się 21 października może na sesji uchwalać uchwały, 
które będą prawomocne, bo kadencja obecnej Rady upływa w dniu 16 listopada 2018roku. 
Sekretarz wspomniał również, że sesja nowo wybranej Rady Powiatu powinna zostać 
zwołana w ciągu 7 dni od dnia ustania kadencji obecnej Rady. 
Na koniec Sekretarz poinformował radnych o terminie składania oświadczeń majątkowych na 
2 miesiące przed upływem kadencji w związku z pismem jakie wpłynęło od Wojewody 
Opolskiego. Oświadczenie powinno zostać wypełnione ze stanem na dzień 16.09.2018 r., 
natomiast złożone w dniu 17.09.2018 roku. 
Kolejno Przewodniczący Rady Andrzej Butra podziękował Panu sekretarzowi za 
przedstawienie informacji dotyczącej oświadczeń majątkowych stwierdzając ,,że skoro 
aktualny nasz prawodawca jest ,,debilem” to musimy przyjąć to co mówi. 
Przewodniczący Rady przedstawił również radnym informację od Burmistrza Jarocina o tym, 
że Gmina Jarocin wystąpiła ze Stowarzyszenia Gmin, Powiatów i Województw „Droga S11”. 
Przewodniczący Rady nawiązał także do wizyty w Kluczborku Premiera Morawieckiego  
i odnosząc się do wypowiedzi Pana Premiera Przewodniczący Rady stwierdził, że obwodnica 
Kluczborka jest wybudowana przez samorządy dzięki staraniom Burmistrza Kluczborka  
i żeby ten ,,osobnik” nie przypisywał sobie tego, że on to zrobi. 
Następnie radna Celina Zając poprosiła odnosząc się do powyższej wypowiedzi 
Przewodniczącego o informację dotyczącą wizyty Prezesa PSL Pana Władysława Kosiniaka-
Kamysza.  
Na koniec głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Olech, który stwierdził, że  
w swoich wypowiedziach należy być powściągliwym i nie powinno się ,,podgrzewać 
atmosfery”. 
Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że ostatnie 4 lata kadencji Rady, które razem zostały 
spędzone  nie są latami zmarnowanymi i prosi, aby do końca została utrzymana dobra 
atmosfera w naszej Radzie Powiatu. Zdaniem Andrzeja Olecha-Wiceprzewodniczącego Rady  
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podczas tej kadencji każdy starał się dać z siebie to, co najlepsze dlatego nie ma sensu siać 
agresji i niweczyć tego co jest dobre i tego co zostało zrobione. 
Wiceprzewodniczący Rady będąc przy głosie zaprosił wszystkich zebranych do udziału  
w biegu przełajowym „O złotą barć”, który odbędzie się na Stadionie Miejskim w Kluczborku 
w dniu 23 września 2018 r.  
Innych spraw nie poruszano. 
 

Do punktu 8 porządku obrad 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował wszystkim 
zebranym za udział w obradach i o godz.1350 zamknął XLVII sesję Rady Powiatu  
w Kluczborku. Na tym protokół zakończono.  
 
 
 
 
          Przewodniczący Rady 

        Andrzej Butra 
 
 

 
   Protokołowała 
Joanna Strzelczyk 

 


